
 
 
 
Protokoll fört vid sammanträde med Norrmalms handikappråd onsdagen den 5 oktober 2005 
kl.14.00-16.00 i stadsdelsförvaltningens huvudkontor, Tulegatan 13, sammanträdeslokalen 
Svea, 1tr  
 
Justeras 2005-10- 
 
 
Teresa Melin 
 
Justeras 2005-10- 
 
 
Louise Lindström  
 
Närvarande: 
 
Norrmalms handikappråd 
Teresa Melin, vice ordf  RMA 
Louise Lindström  DHR 
Ingrid Duke   RTP-S (närvarande via konferenstelefon) 
Ulrika Pohl Andersson  FUB 
Göran Tegner  FHLIS (adjungerad) 
Tjänstemän 
Margareta Forsslund  T f chef för planeringsenheten 
Yngve Lindström  Chef för stadsmiljö- och planeringsavdelningen 
Riitta-Leena Karlsson  Funktionshinderombudsman 
 
Förhinder hade anmälts av Olof Söderlind (ordf), Ulla Elfving Ekström och Åke Åberg. 
 
 
 
1. Godkännande av dagordning 
Den föreslagna dagordningen godkändes efter ändringar. 
 
2. Val av protokolljusterare 
 Louise Lindström utsågs att jämte mötesordförande justera dagens protokoll. 
 
3. Anmälan av protokolljustering 
Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2005-09-07 har justerats och sänts ut. 
 
4.a.Handikappolitiskt program för Stockholms stad 
Information lämnades av Riitta-Leena Karlsson. I fortsättningen skall den lokala 
handikapplanen inte redovisas som en särskild bilaga till verksamhetsplanen. I stället skall 
stadsdelsnämndens åtaganden vad gäller handikappfrågor arbetas in i budgeten och 
verksamhetsplanen. Vid kalenderårets slut lämnas redovisning av vidtagna åtgärder i 
verksamhetsberättelsen. 
 



Riitta-Leena arbetar nu intensivt med att se till att programmet genomförs i stadens nämnder 
och styrelser. Detta gör hon bl a genom att informera vid öppna nämndsammanträden, vid 
presidiemöten, ledningsgruppsmöten, chefsmöten och vid handikapprådssammanträden. 
 
Utgångspunkten för programmet är FN:s standardregler för att tillförsäkra människor med 
funktionsnedsättning full delaktighet och jämlikhet samt den nationella handlingsplanen för 
handikappolitiken – ”Från patient till medborgare”. Till detta skall läggas Stockholms stads 
målsättning att bli världens mest tillgängliga huvudstad år 2010.     
 
Programmet finns i tre varianter: normalversion, kortfattad version och lättläst version. 
Synskadade kan också erhålla programmet i cd-format (word/Daisy). 
 
För att förverkliga programmet har det just startats ett kompetensutvecklingsprojekt med 
medel från Kompetensfonden. Projektledare har utsetts och till våren kommer inbjudningar 
till fördjupningsseminarier på olika teman, t ex tillgänglighet, utbildning och arbetsmarknad. 
 
Rådet ansåg att det handikappolitiska programmet är ett bra styrdokument med bra 
inriktningsmål. 
 
4.b. Stadsdelsförvaltningens seminarium om det handikappolitiska programmet 2005-10-26 
kl.09.00-13.30 
Information om seminariet lämnades av sekreteraren. Handikapprådet utsåg Ingrid Duke och 
Ulrika Pohl-Andersson som sina representanter. 
 
5.   Bordlagt ärende 

Särskoleverksamheten inom Norrmalms stadsdel – frågor från Ulrika Pohl-Andersson 
Margareta Forsslund, som vid föregående sammanträde lämnade skriftligt svar på 
frågorna, hade inbjudits även till dagens sammanträde. Ulrika ställde ett antal följdfrågor 
varvid bl a följande framkom: 
• Föräldramedverkan betraktas som ett viktigt och naturligt moment vid skolplacering. 
• En familj med ett särskolebarn kan välja en friskola åt sitt barn. 
• Det är utbildningsförvaltningen som ansvarar för vuxenutbildningen för personer med 

utvecklingsstörning (Särvux).  
• Alla pedagoger som arbetar med särskolan på Matteus har specialistkompetens. 
• Särskolan har samma klagomålshantering som stadsdelens övriga verksamheter. 
 

Ulrika undrade hur många personer det finns på Norrmalm som deltar i särvux-utbildning. 
Och hur informerar staden om särvuxutbudet?  Uppgifter om detta tas fram till nästa 
sammanträde. 
 
Handikapprådet frågade om stadsdelens rutiner för klagomålshantering. Margareta svarade att 
det finns en folder för detta, där man kan skriva sina synpunkter/klagomål. (Foldern bifogas 
protokollet). Det betonades att även muntliga klagomål skall tas upp och registreras. 
 
Ansvaret för särskolan överfördes till stadsdelen den 1 juli i år och det finns vissa oklarheter i 
hur resursfördelningen skall gå till. 
    
Rådet tackade för informationen och önskade fortlöpande information om utvecklingen. 
 
 



6.  Information om arbetet med stadsdelens budget för år 2006 
Bordlades - tas upp på nästa sammanträde.  
 
7.  HSO:s barnseminarium 2005-09-13 
Ulrika rapporterade. Seminariet anordnades med anledning av Barnombudsmannens rapport 
”Barnperspektiv i handikappråden” vari det hävdas att handikappråden försummar barnen i 
många hänseenden. 
 
Barnombudsmannen Lena Nyberg betonar i sin rapport att det är viktigt att försöka leva upp 
till FN:s barnkonvention. Och för att få en bild av hur handikappråden arbetar med barn- och 
ungdomsfrågor gjorde Barnombudsmannen en enkätundersökning hösten 2003.  Resultatet 
blev alltså ganska nedslående. Allmänt sett så behandlas frågor om barns och ungas situation 
sällan av råden.  
 
Norrmalms handikappråd har tidigare beslutat att det alltid skall finnas minst en punkt på 
varje dagordning som handlar om barn- och ungdomsfrågor. 
 
På förslag av Ulrika beslöt rådet att vid nästa sammanträde ta upp rapporten ”Spindeln i 
fritidsnätet - en central uppgift”. Rapporten ger en beskrivning av hur man inom Stockholm 
stad behandlar fritidsfrågor för ungdomar med funktionshinder.  
 
8.  Enkelt åtgärdade hinder 
Ingrid Duke uppmärksammade att plan- och bygglagen numera ställer krav på att enkelt 
avhjälpta hinder mot tillgänglighet och användbarhet skall undanröjas i byggnader som 
innehåller lokaler dit allmänheten har tillträde och på allmänna platser. 
Ingrid undrade vad lagen har för sanktionsmöjligheter. Sekreteraren lovade att undersöka och 
rapportera vid nästa sammanträde. 
 
9.  Inbjudan från Kommun-HSO Stockholm om informationsträff torsdagen den 13 oktober 
2005 kl 18.00-21.00   
Inbjudan anmäldes. 
 
10.  Inbjudan till Hjälpmedelsinstitutets ID-dagar (Informations- och Demonstrationsdagar) 
den 19-21 oktober 2005 
Inbjudan, som anmäldes av Louise Lindström, kommer att sändas till var och en i 
handikapprådet. 
 
11.  Tid för nästa sammanträde 
Nästa sammanträde äger rum onsdagen den 9 november kl 14.00-16.00. 
 
Vid protokollet 
 
Sten Lagerberg 
Sekreterare i rådet 
 
 
 
 
 
  



 
 
 


